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ONLINENAKUP

VYZVEDNI IHNED
15 VÝDEJNÍCH MÍST

Jsme tu stále
PRO VÁSNA WWW.ASKO.CZ

Krakonoš
v Jilemnici
Krkonošská Jilemnice má
po dvou letech na náměstí
sněhovou sochu Krakono-
še. Opět ji vytvořil výtvar-
ník Josef Dufek, letos měl
k ruce tři pomocníky. Letoš-
ní Krakonoš se od předcho-
zích odlišuje tím, že v ruce
nemá klobouk ani fajfku,
větší je vesnice vedle něj
a jsou tam i smrčky. Je ale
nižší než obvykle, na výšku
má socha podle Dufka ne-
celých šest metrů. „Je asi
nejmenší z těch, co jsem
vytvořil. Bohužel zklamala
technika,“ uvedl. Obvykle
využívaný stroj s devítimet-
rovou rukou je podle něj
v opravě. MAFRA

BUDE FOTBALOVÉ EURO
NA JEDNOM MÍSTĚ?
PŘELOŽENÝ ŠAMPIONÁT MĚLO PŮVODNĚ HOSTIT 12 STÁTŮ STRANA 11

Svátek slaví: Slavomír

SLAVÍME

LET30

Touha zabavit se budí
rozmařilost k přírodě
Během omezení. Někteří lidé přestávají respektovat pietu i majetek druhých. Lidice. Sáňkování na hrobech
vyvolalo vlnu nevole. Bezohlednost. Autem do chráněného území. Sjezdovky. Bobisté ničí umělý sníh STRANA 6

inzerce
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Čechy zbrojní
průmysl láká
Před několika lety byl
Jiří Hynek, prezident
Asociace obranného
a bezpečnostního
průmyslu České republiky,
jedním z uchazečů
o prezidentský úřad.
O zbraních dokáže mluvit
celé hodiny. STRANA 3

Lom bez lidí
Krize zasáhla také skanzen
Solvayovy lomy nedaleko
vyhlídky Svatý Jan pod
Skalou. Historie lomu sahá
do roku 1916, kdy byly
získány dobývací prostory
na těžbu vápenců pro
chemické účely. STRANA 8
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*Platí pro nákupy zákazníků zaregistrovaných
a současně přihlášených v online shopu dm.cz.

VYSOKÁ KVALITA
ZA NÍZKOU CENU

Pravidelné čištění pleti
je prevencí vzniku
nedokonalostí pleti,
proto ho nezanedbávejte
ani ve dnech, kdy
nejste nalíčená. Složení
čisticí pěny s aloe vera
a hydrokomplexem zajistí
přirozenou hydrataci
a rovnováhu pleti.

Balea
jemná pleťová
čisticí pěna
150 ml

6490
43,27 Kč za 100 ml

Kč

Představte si
virus jako
cigaretový kouř,
říká profesor Hel.

Imunolog, biochemik a profe-
sor patologie Zdeněk Hel je
jedním ze zakladatelů apoli-
tické Iniciativy Sníh, jež sdru-
žuje experty spolupracující
mimo jiné na zmírnění dopa-
dů pandemie SARS-CoV-2.
V pořadu Rozstřel hovořil
o budoucím vývoji pande-
mie, o koronavirových muta-
cích, o ruské vakcíně Sputnik
a vyvracel řadu mýtů – mimo
jiné i ten, že covidem se člo-
věk nakazí po 15 minutách.
Zdeněk Hel, který mimo

jiné působí i jako profesor na
prestižní Alabamské univerzi-
tě v americkém Birmingha-
mu, se v úvoduRozstřelu vyjá-
dřil k tomu, jak velkým ne-
bezpečím je šíření britské
mutace koronaviru, kterou
už zaznamenal Státní zdra-
votní ústav i na území České
republiky. „Riziko je to velké.
Tato nová mutace se nejdříve
objevila v jižní Británii, teď se
rozšiřuje po Spojenémkrálov-
ství, Irsku i v USA. Ale nemá-
me důkazy o tom, že by to
byla více zabijácká mutace.
Problém je v tom, že má větší
infektivitu a v populaci se ve-
lice rychle rozšiřuje. Zkracu-
je se nám tak interval, během
něhož bychom imunizovali
podstatnou část obyvatelstva
předtím, než bude virem infi-
kována.“
Iniciativa Sníh podle něj

vznikla proto, aby byla vědec-
kou oporou politikům ze
všech stran. „Jsme apolitická

iniciativa. Jediným cílem je
pracovat pro občany, podávat
vládě i opozici pravdivé infor-
mace. Nemám žádné finan-
ční zájmy. Nemámnic společ-
ného s žádnými finančními
skupinami,“ uvedl.
Helmluvil i o tom, jak se vi-

rus přenášímezi lidmi. Dopo-
sud se uvádí, že k přenosu do-

jde při alespoň patnáctiminu-
tovém společném kontaktu
mezi lidmi, kteří nemají rouš-
ku, a že se virus přenáší aero-
solem amikrokapénkami. To
je sice podle imunologa prav-
da, ale k nákaze stačí mno-
hem kratší doba. Dá se to prý
snadno přirovnat k šíření vy-
fukovaného kouře do prosto-

ru. „Virem se nakazíte za pár
sekund. Na ulici se raději vy-
hýbejte lidem. Představte si,
že vedle vás někdo vyfoukl ci-
garetový dým a vy tím mís-
tem za okamžik projdete.
Ten kouř přece ucítíte. Tím
samýmzpůsobem se chová vi-
rus,“ uzavírá profesor Zde-
něk Hel. iDNES.cz

„Pohřbívá
nás zaživa“
Provozovatelé z gastrono-
mie včera protestovali pro-
ti vládním nařízením. Ko-
lem budovy vlády jezdily
dodávky, kterých se podle
organizátorů mělo do pro-
testní akce zapojit 150. Pro-
testující firmy chtějí po stá-
tu stejné kompenzace,
jaké dostávají uzavřené re-
staurace a hotely. Vládu
také žádají, aby umožnila
fungování gastronomie
alespoň v omezeném reži-
mu. Vozy měly nápisy jako
„Vláda nás pohřbívá zaži-
va“ nebo „100 000 pracov-
ních míst v ohrožení“. ČTK

Imunolog: Přeskočí za
sekundy, ne za 15 minut

Krátce

Dneškem se
mění registrace
Ode dneška se mění sys-
tém rezervací termínů
pro očkování seniorů
starších 80 let. Nově regis-
trovaní dostanou SMS
s upozorněním v době,
kdy bude na jimi vybra-
ném očkovacím místě
volný termín.

Poslanec idiot
Včerejší vystoupení neza-
řazeného poslance Lubo-
míra Volného (dříve SPD)
ve Sněmovně, kde hovo-
řil bez roušky, vyvolalo
reakci poslance TOP 09
Dominika Feriho. Ten ho
za to nazval sobeckým
idiotem. Volný tento tý-
den oznámil, že odmítá
nosit ve Sněmovně rouš-
ky. Jsou podle něj „sym-
bolem nastupujícího no-
vého světového řádu
a globálního ekonomické-
ho resetu“. Ve sněmov-
ních budovách je nošení
roušek a obdobné ochra-
ny dýchacích cest povin-
né. Incident ale pokračo-
val, protože Volný se bez
roušky vrátil a začal na-
dávat kolegům, dokonce
došlo na rvačku.

Blatný: nouzový
stav je potřeba
Stav epidemie je rizikový
a bez nouzového stavu
není možné efektivně
a rychle přijímat účinná
opatření. Ministr zdravot-
nictví Jan Blatný to po-
slancům řekl při včerejší
debatě k vládní žádosti
o prodloužení stavu nou-
ze o dalších 30 dnů. Roz-
hodnutí padlo po uzávěr-
ce tohoto vydání deníku
Metro. ČTK a MET

inzerce
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Jiří Hynek, prezident Asocia-
ce obranného a bezpečnostní-
ho průmyslu České republi-
ky. Před pár lety i jeden
z uchazečů o prezidentský
úřad. O zbraních dokážemlu-
vit celé hodiny.

Do zbrojních zakázek jsou
zapojené stovky firem.

Naprostý souhlas. V ČR
jsou firmy, které dodávají
špičkové technologie, řídicí
programy a systémy do Spoje-
ných států. Nejsou to velké
objemy, ale přidaná hodnota
těch věcí je obrovská. I do bez-
pilotních prostředků, které
pak Američané dodávají do
světa. Jenže se o tom neví. Ne-
smí se o tom vědět. Už na prv-
ním jednání, kdy se strany
jen oťukávají, musíte pode-
psat dohodu o mlčenlivosti.
Chtěl bych ale dodat, že pod
to, čemu se obecně říká zbroj-
ní výroba, patří i firmy, které
vyrábějí třeba kanystry na pa-
livo nebo polní příbory pro

vojáky. Vysloveně zbraně tvo-
ří možná jen desetinu celého
„zbrojního“ sortimentu.

Česká veřejnost stála bě-
hem nedávné války o Ná-
horní Karabach spíše na
straně Arménie. Málokdo
ale věděl, že k vítězství
Ázerbájdžánu přispěly
také české zbraně.
Paradox to je, ale musíme

se podívat na historické vaz-
by. Arménie je pod silným vli-
vem Ruska a vybavuje se pře-
devším ruskými zbraněmi. Ji-
nými slovy, my bychom jim
bez problémů, v rámci legál-
ních obchodů, prodávali, ale
oni jsou vázáni uvedenými
dohodami. Druhá věc je, že
Ázerbájdžán je mnohem bo-
hatší. Proto si může víc dovo-
lit a nakupuje z celého světa.

Například odkud?
Má technologie z Němec-

ka, má i české zbraně, ale po-
zor: To, co jim válku vyhrálo

a co naznačilo, jak se budou
vést konflikty tohoto druhu,
konflikty pravidelných ar-
mád, ne války bojůvek bez
uniforem, to byla skutečnost,
že Ázerbájdžánci měli infor-
mace. Ať už z bezpilotních
prostředků, či dalších pozoro-
vacích systémů. Nešlo o to, že
by někam bezhlavě stříleli,
ale že znali přesnost salvy, vě-
děli, jestli je třeba korigovat.
Tady sehrál největší roli Iz-
rael, který dodal drony. Ty
byly napojené na řídicí systé-
my, i z Izraele, v houfnicích.
Ty jsou ze Slovenska, ale vozí
je české podvozky Tatra. To
pro upřesnění, jaké zbraně
od nás v té válce figurovaly.

Jak moc náš zbrojní prů-
mysl zdevastoval pacifistic-
ký přístup po roce 1989?
Každá revoluce odmítá to

předešlé, tak to většinou
bývá a já to chápu. Ano, bran-
že velice utrpěla, bylo to ne-
šťastné. Tehdejší politici si

jezdili po světě pro vyzname-
nání za to, že zrušili zbrojní
výrobu, ale tam si mnuli
ruce, protože jsme jim umož-
nili, aby nás na vyklizených
trzích vystřídali jejich zbro-
jovky. Výhodou po rozdělení
Československa bylo, že my
jsme v rámci společného stá-
tu měli to, čemu se říká soft-
ware, Slováci měli hardware.
Takže konverze zbrojního
průmyslu byla snazší a méně
bolestná u nás.

V čem spočívala ona česká
výhoda?
Firmy, které už předtím vy-

ráběly přístroje, například
Tesla Pardubice nebo uher-
skohradišťský Mesit, ty umě-
ly přístroje. Sice přešly na
nové výrobky, ale zachovaly
si schopnost výroby přístro-
jů, jako jsou pasivní systémy
nebo vysílačky, protože to
bylo jednodušší zachovat než
vyrábět pancíře. Když umíte
vyvrtat kanon, i když špičko-

vě, tak ale v té továrně nic ji-
ného podobného vyrábět ne-
můžete. Slováci opravdu těž-
ce utrpěli, padli dolů.

Dokonalá elektronická,
nebo jednoduchá zbraň
opravitelná v polních pod-
mínkách. Co je lepší?
Západní země se snaží

o technologickou převahu,
ano, je to přeelektronizova-
né. Je to přizpůsobené obrov-
ské a dokonalé logistické zá-
kladně, kdy je dostupný rych-
lý servis. My jsme naučení
z horších podmínek improvi-
zovat. Co je lepší, to je samo-
zřejmě otázka. Když jdete
s nabídkou zbraní do zemí
takzvaně třetího světa, tam
není voják školený inženýr
na zbrojní systémy a vyspělé
ruční zbraně. PAVEL HRABICA

inzerce

Do zbrojního průmyslu jsou
v Česku zapojené stovky firem

Více najdete na

WWW.METRO.CZ
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Policie a celníci zadrželi muže
z Prachaticka, který podle
nich vyráběl a distribuoval vel-
ké množství drog na jihu
Čech i v cizině. Šlo především
o pervitin, marihuanu nebo
extázi. Kromě něj policisté za-
tkli dalšího muže a dvě ženy,
kteří jsou podezřelí z toho, že
se na chodu organizované sku-
piny podíleli. Při prohlídkách
domů a jiných prostor policis-
té a celníci zajistili mimo jiné
půl milionu korun v hotovos-
ti, luxusní auta a zbraně. Na
zásahu se podílelo 150 celní-
ků a policistů. Hlavním organi-
zátorem skupiny byl podle po-
licie 37letý muž z Vimperku,
jenž má přezdívky Boss nebo
Satan. „Jedná se o bývalého zá-
pasníka. Všichni z nějměli vel-
ký respekt,“ uvedl jihočeský
policejní mluvčí Jiří Matzner.
Muž také provozoval erotický
noční podnik. ČTK

VYSOKÁ KVALITA
ZA NÍZKOU CENU
Při pravidelném používání vyhlazuje vrásky.
Jeho revitalizující omega-komplex podporuje
vlastní buněčnou funkci kůže, Q10 aktivně
přispívá k regeneraci pokožky.

Balea
Q10
pleťový denní
krém OF 15
50 ml

6490
12,98 Kč za 10 ml

Kč

*Platí pro nákupy zákazníků zaregistrovaných
a současně přihlášených v online shopu dm.cz.

Našli u obchodníka 3x ČTK

Lidé tu uvidí
ledouchy
V některých jeskyních Mo-
ravského krasu se po dvou
teplých zimách znovu vy-
tvořily ledové krápníky,
takzvané ledouchy. K vidě-
ní jsou například ve Sloupu
na Blanensku u vstupu do
jeskyní (na snímku) a také
v Lidomorně u Holštejna,
v Pekárně či v malých jesky-
ních u Rudice. U cesty na
Skalní mlýn je podle zá-
stupce vedoucího správy
chráněné krajinné oblasti
Antonína Tůmy k vidění
i ledopád. ČTK

V Kladrubech se
narodila klisnička
„Splašená“
V Národním hřebčíně
v Kladrubech nad Labem
se včera narodilo první le-
tošní hříbě. Klisnička do-
stala jméno Abanta, což
by se ze španělštiny dalo
přeložit jako Splašená.
Klisnu po třech letech
čeká roční výcvik.

Vlci útočí častěji
Skupina vlků napadla kon-
cem loňského roku stádo
jalovic u Višňové na

Frýdlantsku. Zabili čtyři
telata, část vyděšeného
stáda prorazila elektrický
ohradník a utekla do ne-
dalekého Polska. Část zví-
řat se sama vrátila. Pět zví-
řat se ale stále toulá po
Polsku a zatím se je neda-
ří odchytit. Nebyl to první
útok vlků na stádo na pas-
tvě. Loni vlci napadli krá-
vu rodící tele. O obě zvířa-
ta chovatelé přišli. Šelmy
začínají útočit i za dne. Po-
dle chovatelů vlci ztrácejí
plachost a člověka se ne-
bojí. Od roku 2014 se po-
hybují také na Liberecku,
dále na Kokořínsku a v Ji-
zerských horách. ČTK

Skupina nadšenců
chystá unikátní
snímky z nebe.

Vyfotografovat celé Česko
z kokpitu svých sportovních
letadel se rozhodla skupina
osmi nadšenců s názvem Čes-
ko z nebe.
Zemi z pohledu ptáků plá-

nují snímkovat letos na jaře
a v létě a snímky pak
zpřístupnit veřejnosti, slou-
žit by měly také k propagaci
české krajiny. Posádky čtyř

dvoumístných letadel nyní
pracují na leteckém plánu,
jak shora celou zemi vyfoto-
grafovat. Vedle toho chtějí
zemi z nebe rovněž filmovat.
Autorem myšlenky je pilot

a letecký fotograf Milan Pa-
prčka, podle kterého je nej-
krásnější pohled na Česko
právě z nebe. „Ale tento po-
hled nemámožnost zažít kaž-
dý. Proto jsme se rozhodli vy-
fotografovat celé Česko z leta-
dla a zpřístupnit záběry
i ostatním. Protože shora je
Česko úplně jiné,“ uvedl Pa-
prčka. Piloti dokážou ve
svých letadlech kroužit nad

obcí i v nejnižších možných
výškách, druhý člen posádky
letadla, fotograf, má pak
úkol vytvořit jedinečný
záběr.
„Nejkrásnější fotografie

vznikají za počasí bez oblač-
nosti. I když někdy pár obla-
ků přidá na dramatičnosti fo-
tografie,“ doplnil k tomu dal-
ší člen skupiny, fotograf Ja-
kub Chovan. Tento rok chce
skupina podle Paprčky zvěč-
nit z letadel až 500 měst
a obcí v ČR. Ukázky jejich do-
savadních snímků si lze pro-
hlédnout na webu skupiny
ceskoznebe.cz. ČTK

Čísla dne

390
České dráhy dnes a zítra vy-
praví mezi Břeclaví a Prahou
dvě netradiční soupravy dvou
spojených vlaků Railjet. Až
390 metrů dlouhé soupravy
bude táhnout jedna lokomoti-
va, za níž bude napojen první
vlak určený pro cestující
a druhá uzavřená jednotka
přepravovaná kvůli plánova-
ným opravám v Rakousku.

62
Jídlo z restaurací si nyní
podle nového průzkumu spo-
lečnosti Up Česká republika
objednává 62 procent Čechů.
Nejčastěji si jídlo vybírají
osobně přímo u okénka, větši-
na lidí je na výdej ochotna
čekat nejvýše deset minut.
Telefonické objednání s dovo-
zem jídla volí asi pětina lidí,
stejný počet strávníků objed-
návku zadává po telefonu
a poté si ji u okénka sám
vyzvedává. Průzkum se
uskutečnil mezi více než
500 respondenty.

Satan. Šéf
obřího kšeftu
s drogami

Krátce

inzerce

Nové fotky Česka



SLUŽEBNÍ POBYTY V BRNĚ
KOMFORTNÍ UBYTOVÁNÍ PŘI VAŠICH SLUŽEBNÍCH CESTÁCH S VLASTNÍM PARKOVÁNÍM

+420 515 555 500 • www.efihotel.cz • recepce@efihotel.cz

DLUHOPISY PRO OBČANY
JIŽ 19 LET INVESTUJEME DO NEMOVITOSTÍ

Konečné podmínky a prospekt dluhopisů schválený ČNB naleznete na www.e-finance.cz/dluhopisy-informace.

Konečné podmínky a prospekt dluhopisů schválený ČNB naleznete na www.e-finance.cz/dluhopisy-informace.

5,6% ROČNÍ
ÚROK

Investice od 30 000 Kč Roční úrok 4,5 % u tříletých a 5,6 % u sedmiletých dluhopisů
Možnost předčasného splacení Upsání a převod bez poplatků Osobní i on-line objednávka

Investice od 50 000 Kč Roční úrok 4,1 % po celou dobu investice
Dvouleté dluhopisy Úrok vyplácený jednou ročně Možnost předčasného splacení

Objednání dluhopisů: www.e-finance.eu nebo  +420 515 555 555

Objednání dluhopisů: www.e-finance.eu nebo  +420 515 555 555

Zámek Račice, přestavba Obchodní galerie, Jihlava Bytový dům, Brno-Chrlice

Celé portfolio našich nemovitostí najdete na www.e-finance.eu.

Česká národní banka schvaluje prospekt dluhopisového programu pouze z hlediska toho, že splňuje normy týkající se úplnosti, srozumitelnosti a soudržnosti, které ukládá nařízení (EU) 2017/1129. Toto
schválení by se nemělo chápat jako potvrzení kvality cenných papírů, které jsou předmětem tohoto prospektu. Investoři byměli provést své vlastní posouzení vhodnosti investování do těchto cenných papírů.
Doporučujeme, aby si potenciální investoři přečetli prospekt, než-li učiní investiční rozhodnutí, aby tak plně pochopili potenciální rizika a výnosy spojené s rozhodnutím investovat do cenných papírů.

Česká národní banka schvaluje prospekt dluhopisového programu pouze z hlediska toho, že splňuje normy týkající se úplnosti, srozumitelnosti a soudržnosti, které ukládá nařízení (EU) 2017/1129. Toto
schválení by se nemělo chápat jako potvrzení kvality cenných papírů, které jsou předmětem tohoto prospektu. Investoři byměli provést své vlastní posouzení vhodnosti investování do těchto cenných papírů.
Doporučujeme, aby si potenciální investoři přečetli prospekt, než-li učiní investiční rozhodnutí, aby tak plně pochopili potenciální rizika a výnosy spojené s rozhodnutím investovat do cenných papírů.

PROPAGAČNÍ
SDĚLENÍ

ZAJIŠTĚNÉ DLUHOPISY
ZÁSTAVNÍM PRÁVEM K NEMOVITOSTEM

Zastavovaný areál zámku Račice v rámci dluhopisového programu e-Finance CZ v celkové hodnotě uveřejněné nawww.e-finance.eu/zajistene-dluhopisy.

PROPAGAČNÍ
SDĚLENÍ

4,1% ROČNÍ
ÚROK

8 minut chůze z centra Brna • Wi-Fi připojení zdarma • Hotelová recepce v provozu nonstop • Parkování v areálu hotelu
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Co v kom je, nepo-
znáš na klidném
moři, praví námoř-
nické úsloví. Tou-
ha zabavit se bě-
hemměsíců omezo-
vání v některých
z nás probudila pře-
devším bezohled-
nost vůči přírodě.

Po hřebenové cestě mezi dvě-
ma nejvyššími vrcholy Brd,
Tokem a Prahou, si to šine
tmavomodrý Volkswagen
Touran s brněnskou znač-
kou. Uvnitř rodinka, i s babič-
kou. Nad tím, jak se tam ro-
dinné vozidlo ocitlo, kroutí
hlavou leckterý pěší turista,
který tudy právě prochází.
V území, které kdysi sloužilo
jako vojenský prostor a které
je přísně nepřístupné pro
auta. Jenže touha dostat se do
panenské přírody bere mno-
hým lidem všechny zábrany.

Hurá do Brd, cesta necesta
„V loňském roce udělily

naše hlídky 201 pokut za po-
rušení režimu vjezdu do chrá-
něné oblasti,“ řekla deníku
Metro mluvčí příbramské po-
licie Monika Schindlová. Poli-
cisté dále zaznamenali téměř
dvě stě padesát případů ne-
oprávněného parkování. „To

je nárůst o 117 případů, v po-
rovnání s rokem 2019,“ dopl-
ňuje příbramská policejní
mluvčí. „Lidé v době nouzové-
ho stavu více navštěvují příro-
du, bohužel někteří z nich
mají potřebu přijet k lesu co
nejblíže a tam i přes zákaz za-
parkovat,“ říká Schindlová.
Zoufalí jsou vedle policistů

i obyvatelé malých osad na
hranici brdské chráněné ob-
lasti. Návštěvníci z blízkého
okolí Brd i ze vzdálenějších
regionů tu nerespektují ani
soukromé pozemky, parkují,
kde se jim zlíbí. Jen v Orlově,
v místě zvaném Točna, poli-
cisté řešili téměř osm desítek
neoprávněných zaparkování.

Nepietní zimní radovánky
na lidických hrobech
Velký šok si prožili v minu-

lých dnech ve středočeských

Lidicích. Ze svahu nad piet-
nímúzemím, kde kdysi stáva-
la původní obec, vymazaná
z mapy nacisty v roce 1942,
ale i na samotném pietním
území a vmístech původního
lidického hřbitova si udělali
především Středočeši bobo-
vou a sáňkařskou dráhu.
„Na pietní území v Lidicích

dorazilo několik set lidí. Ne
však proto, aby projevili úctu
těm, kteří zde kdysi žili a sta-
li se oběťmi německých oku-
pantů, ale proto, aby si tu za-
jezdili na bobech, na sáňkách
či na lyžích. Co na tom, že
tyto své sportovní aktivity
provozovali přímo na suti-
nách domů povražděných li-
dických obyvatel i na hro-
bech nacisty zpustošeného
hřbitova,“ konstatoval s lítos-
tí ředitel Památníku Lidice
Eduard Stehlík.

Trénují tu i golfisté
Lidické obyvatele chování

„lyžařů“ tolik nepřekvapuje.
S neúctou vůči obětem vyhla-
zené obce se setkávají často.
„V místech, kde dříve stávaly
domy a kostel, jsme nacháze-
li golfové míčky,“ říká bývalá
pracovnice Památníku Lidi-
ce. Ne příliš empatičtí hráči
sportu pro gentlemany odpa-
lovali z místa, kde teď v zimě
lidé bobovali, směremk býva-
lému Horákovu statku.
S problémy s invazí neukáz-

něných návštěvníků se bě-
hem zimy potýkají provozo-
vatelé horských středisek,
která jsou kvůli vládním naří-
zenímmimo provoz. Z někte-
rých sjezdovek se staly sáň-
kařské a bobové dráhy. Lidé
nerespektovali, že ničí na ci-
zím pozemku umělý sníh za
statisíce korun. PAVEL HRABICA

Seriál, který pomáhá.

Veřejná sbírka
Sestřičky

Sestřičkám

Poděkování
sestřičkám písní

Díky Vám!

Kampaň
za bezpečnější

silnice

Kampaň 
za bezpečnější 

ES
KÝ

ERVENÝ
K
ÍŽ

Vzdělávací
spoty
první

pomoci po+st 2015

Bezplatná
informační linka

kotázkám ohledně
koronaviru

„Radovánky“ v pietním území Lidic 2x PAMÁTNÍK LIDICE Na původním hřbitově

inzerce

Nasněží, a někteří přestávají
respektovat pietu i majetek

Neznáme historii?

Sáňkování v Lidicích vyvolalo
na sociálních sítích nevoli.

● Pavla Vokálová: Lidé nema-
jí úctu k utrpení jiných. Ve
školách to musíme vysvětlo-
vat, když to nevědí rodiče.

● Pavla Veselková: Nevěřím,
že by nevěděli, kde jsou a co
se tam stalo. Bylo jim to fuk.

● Vendy Klubalová: Chápu,
je to teď pro všechny těžké.
Ale nuda vytlačila úctu
a pokoru.

● Pavel Krampol: Kdyby to
byly jen děti, ale copak rodi-
če neznají historii, nebo jsou
opravdu bezcitní a hloupí?

Tisíce přestupků

1862
Téměř 1900 porušení zákazu
vjezdu do Chráněné krajinné
oblasti Brdy řešila jen pří-
bramská policie od roku
2016. Ne všechny přestupky
proti pravidlům jsou evidova-
né. Bývalé vojenské cvičiště
má poměrně značnou rozlo-
hu – 175 čtverečních kilomet-
rů. Kromě neoprávněného
vjezdu evidovali policisté asi
tisíc zakázaných parkování.
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Francie se chce vyrovnat se
svou koloniální minulostí
v Alžírsku, jež okupovala od
roku 1830 a později z něj uči-
nila svou nedílnou součást.
Omluvným gestem je zříze-

ní komise Paměti a pravdy.
Iniciátorem je prezident Em-
manuel Macron, jenž říze-
ním pověřil historika Benja-
mina Storu. Ten mimo jiné
navrhuje seznam všech obětí
alžírské války za nezávislost
v letech 1954 až 1962.
Hlava Francie rovněž potvr-

dila, že se zúčastní oslav
60. výročí nezávislosti Alžír-
ska. Ty se uskuteční letos na
podzim a vyvrcholí v březnu
2022 připomínkou dohod,
kterými Francie zaručila
Alžírsku nezávislost. HAL

*Platí pro nákupy zákazníků zaregistrovaných
a současně přihlášených v online shopu dm.cz.

VYSOKÁ KVALITA
ZA NÍZKOU CENU
Přírodní složení
s atlantickou mořskou
solí a betainem
podporuje vlasovou
strukturu a věnuje
vlasům potřebnou
péči. S příjemnou
květinovo-ovocnou
vůní. Vhodné
pro všechny typy
vlasů.

alverde
šampon
nebo balzám
na vlasy
bio sléz & bio
ostružiny
300 ml

6990
23,30 Kč za 100 ml

Kč

certifikovaná
přírodní kosmetika

Život Poláků zkra-
cují stále oblíbeněj-
ší placatky vodky.

„Nikdy dříve jsme tolik nepi-
li,“ prohlásil přední expert,
profesor Witold Zatoński,
v rozhovoru, který zveřejnil
zpravodajský portál Onet.
„I Rusové, kteří v roce 2006
vypili 18 litrů čistého lihu na
hlavu a rok, teď vypijí 12 lit-

rů. Všechny země dostaly ro-
zum, kromě Polska,“ zdůraz-
nil.
Vinu za situaci dává profe-

sor i politikům, kteří na po-
čátku tisíciletí „sebevražed-
ně“ uvolnili dosavadní ome-
zení: nejprve povolili rekla-
mu na pivo v televizi, pak sní-
žili spotřební daň z lihovin.
Růst spotřeby povzbudil

i nápad výrobců prodávat tvr-
dý alkohol v malých lahvič-
kách v ceně od ekvivalentu
30 korun, což dříve nebývalo

v Polsku běžné. „V Polsku se
ročně prodá okolo miliardy
těchto lahvinek, tři miliony
kusů každý den a z toho 600
tisícmezi šestou ráno a poled-
nem,“ prohlásil Zatoński, po-
dle kterého si pracující gene-
race zvykly začínat den „dvě-
ma panáky“.
O situaci vypovídá, že

v roce 2002 kvůli cirhóze ja-
ter zemřela jen stovka Polek,
v roce 2017 už tisícovka. Kvů-
li nemocem způsobenýmpře-
hnanýmpitím každý rok umí-

rá okolo 35 tisíc Poláků a Po-
lek. „To je víc než kvůli koro-
naviru,“ zdůraznil expert. Za-
tímco čtyři pětiny obětí koro-
naviru jsou sedmdesátníci
a starší, na nemoci způsobe-
né alkoholem umírají hlavně
lidé ve věku 20 až 65 let.
Od roku 2021 sice v Polsku

stoupla daň z lihovin prodá-
vaných v lahvích do objemu
0,3 litru, ale výrobci už za-
reagovali a v supermarke-
tech se objevila vodka v lah-
vích o objemu 0,35 litru. ČTK

Rázné kroky
Bílého domu
Inauguraci Joea Bidena
ukončil ohňostroj doprová-
zený songem zpěvačky Katy
Perry Fireworks. Ihned poté
se 46. prezident USA dal do
práce. Prvním nařízením, jež
podepsal, byla povinnost no-
šení roušek na veřejném pro-
stranství. Druhým zrušení
povolení výstavby ropovodu
Keystone. Dále Biden (na
fotu s chotí Jill) ohlásil ná-
vrat do Světové zdravotnic-
ké organizace nebo ukonče-
ní zákazu cest do USA pro
cestující z řady převážně
muslimských zemí. Rovněž
pozastavil výstavbu zdi na
hranicích s Mexikem. HAL

Emmanuel Macron AP

inzerce

Krátce

Obhájce útlaku
Společnost Twitter zablo-
kovala účet čínského
velvyslanectví ve Spoje-
ných státech kvůli
příspěvku, který obhajo-
val čínskou politiku
v Ujgurské autonomní
oblasti Sin-ťiang.

Brusel se zlobí
Velká Británie odmítla
v rozporu s obvyklou pra-
xí udělit zastoupení Ev-
ropské unie v zemi diplo-
matický status, unijní vy-
slanci budou namísto
toho považováni za pra-
covníky běžné meziná-
rodní organizace. Roz-
hodnutí vzbudilo v Bru-
selu otevřenou nevoli.

Kosti giganta
Paleontologové v Argen-
tině odkryli pozůstatky
obřího dinosaura. Z ně-
kolika objevených kostí
soudí, že se mohlo jednat
o největšího tvora, který
kdy na Zemi žil. ČTK

Horší než koronavirus

Alžírsko. Gesto
Francouzů
po 60 letech

2x AP

Číslo dne

1688
Tolik lidí bylo ve Velké Britá-
nii obviněno z útoku na pra-
covníky zasahující v mimořád-
né situaci. Toto číslo se vzta-
huje k prvním šesti měsícům
koronavirové uzávěry. V mno-
hých případech lidé kašlali
nebo plivali na policisty, kteří
vymáhali dodržování pravi-
del, kousali je nebo je udeřili
těžkým předmětem. Británie
má 66 milionů obyvatel, za
delikt související s covidem
bylo stíháno celkem 6500 lidí.
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Koronavirová
krize zasáhla také
skanzen Solvayovy
lomy nedaleko
vyhlídky Svatý Jan
pod Skalou. Jaká
je historie a také
budoucnost tohoto
muzea?

Skanzen Solvayovy lomy na-
vštíví průměrně kolem pat-
nácti tisíc lidí ročně. Momen-
tální krize čísla však zásadně
mění. „Nás nic neporazí, jedi-
ně že by přestali lidé chodit
nebo by chodit vůbec nemoh-
li. Denně tu stojí spousta lidí
a nemůžeme je svézt, proto-
že muzea jsou zavřená,“ říká
o dopadu krize na skanzen
správce Dušan Čapek.
Historie lomu sahá do roku

1916, kdy byly získány dobý-
vací prostory na těžbu čis-
tých vápenců pro chemické
účely Neštěmické továrny na
výrobu sody podle Solvayova
procesu. Horniny se dopravo-
valy samotížnou lanovkou,
kterou se pouze na brzdu

spouštěl vápenec v koších do
Loděnic, odkud vlakem puto-
val do Neštěmic. „V padesá-
tých letech těžbu přebraly
rudné doly Nučice, pak se to
předalo silničářům. Ti těžbu
degradovali a vápenec se za-
čal používat na výrobu asfal-
tových povrchů,“ říká k histo-
rii lomu Čapek. V roce 1956
byla zrušena síť úzkorozchod-
né železnice, kterou se spo-
lek Barbora snaží obnovit.
O necelých deset let později
byl lom zrušen.
Spolek Barbora provozuje

skanzen od roku 1993, kdy se
sem uchýlila část bývalých
členů rozpuštěného CMA,
které působilo na Mořině.
„Položili jsme koleje, vyčistili

tunel a udělali nějaké expozi-
ce. Provázíme tady od roku
1997. Od té doby se trať rozší-
řila, přibyly lokomotivy, vo-
zíčky a další exponáty,“ uvá-
dí Čapek.
V areálu skanzenu je cel-

kem asi dva a půl kilometru
kolejí, z čehož necelé dva ki-
lometry tvoří okruh pro turis-
ty. K vidění je kolem čtyřiceti
lokomotiv – naftové či parní,
povrchové i důlní. „Loni se
nám nepodařilo opravit par-
ní mašinu, letos na to nebu-
dou peníze. Snad to do bu-
doucna zvládneme,“ doufá ve
zprovoznění lokomotivy
Čapek. Provoz muzea je fi-
nančně náročný, jediným pří-
jmem je jízdné, které zaplatí

návštěvníci. Exponáty se vět-
šinou nakupují ze soukro-
mých peněz. „Koleje jsou spo-
lečné, na ty se vydělává přes
léto jízdami. Ale jinak je té-
měř vše soukromé, jinak by-
chom to nezvládli,“ dodává
Čapek.
V rámci lomařské techniky

jsou součástí expozice i bagry
a těžká technika, například
Dempr BelAZ-7522, Buldozer
ČTZ T-100MZ a další. Ovšem
žádný exponát není původní.
„Vše jsme sem přivezli, tady
z původního zařízení zbyl je-
den vozík a jeden koš lanov-
ky, který jsme našli v lese,
jinak tady bylo po konci těž-
by vše zlikvidováno,“ smutní
Čapek.

Každý rok se zde pořádají
různé akce – zahájení a ukon-
čení sezony nebo například
rotující setrvačníky. Sezona
trvá od května do října, turis-
té se mohou nejen svézt vla-
kem, ale i zúčastnit komento-
vané prohlídky podzemí.
Návštěvníci se mohou občer-
stvit v bufetu ve staré tramva-
ji. „Je to prototyp z roku 1924
od Ringhoffera. Byl to vlečný
vůz s ocelovou konstrukcí, je
to první z deseti kusů ověřo-
vací série. Původně měly být
dva. Druhý vůz měl být ote-
vřený a bylo by v něm sezení.
Nepovedlo se nám ho zachrá-
nit, někdo byl rychlejší a roze-
bral ho do šrotu,“ uzavírá
Čapek. ANEŽKA VONDRÁKOVÁ

KNIHU POH
V INTERNETOVÉM KNIHKUPE

C ffer Carlsson
Z NÍ ZLA

U POHODLNĚ ZAKOUPÍTE TAKÉ
KUPECTVÍ WWW.KOSMAS.CZ

Christoffe
ZNAMENÍ ZL

Román o zločinu

Součástí expozice je zhruba 40 lokomotiv. 2x SPOLEK BARBORA

Prodlouženo
Výstava Sluneční králové
v pražském Národním mu-
zeu (NM) je prodloužena
do 6. června. Vzácné arte-
fakty z archeologických
nálezů z Egypta měly být
k vidění do 7. února. Kvůli
epidemii covidu-19 byla ex-
pozice přístupná veřejnos-
ti pouhých 65 dní, během
nichž si ji stihlo prohléd-
nout více než 35 tisíc lidí.
Výstavu, jež zahrnuje 300
exponátů včetně 80 před-
mětů nalezených českou
expedicí v archeologické
lokalitě Abúsír, bude mož-
né navštívit, jakmile to epi-
demická situace dovolí. NM

Bez omezení ročně skanzen navštíví kolem 15 tisíc lidí.

Americký psycholog Paul
Ekman popsal sedm základ-
ních emocí člověka, přičemž
každá z nich se projevuje ně-
jakým výrazem tváře.
„Když se dobře naučíte ana-

tomii obličeje a pozorně sle-
dujete drobné pohyby v mi-
mice druhých lidí, dokážete
s docela zajímavou přesností
odhadovat přítomnost těchto
primárních emocí. Důležité
svaly jsou rozprostřeny okolo

očí, obočí, nosu a některé
emoce se propisují i do rtů.
Mimický výraz ve tváři je vel-
mi těžké dokonale potlačit,
emoce totiž nejdou úplně
ovládat vůlí,“ tvrdí psycholog
Jan Ženatý, který se Ekmano-
vě metodě u nás věnuje.
Jakou budoucnost má čtení

emocí? Co na vás prozradí vě-
jíř očních vrásek? Nejen to
čtěte v novém vydání týdení-
ku Téma.

KOMERČNÍ SDĚLENÍ

„Denně tu stojí spousta návštěvníků, ale
nemůžeme je svézt. To je dost smutné“

Téma. Co vše prozradí tvář
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„Nemám
náladu, dostal
jsem košem.“

JAROSLAVA PITAŘOVÁ
Facebook

1. divoká ovce
2. mlok (zdrob.)
3. vymýcené místo v lese
4. tříti prsty
5. zmagnetované těleso
6. patřící Mirkovi

7. mládenec
8. mufík (zdrobn.)
9. rozmnožovat

10. často mýti
11. opak „starší“
12. metrický cent (hovor.)

Počasí
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ČT1 ČT2 Nova ÓčkoPrima

16.25 Cestománie
17.00 Bydlet jako... gentleman
17.30 AZ-kvíz
18.00 Události v regionech
18.25 Kde domovmůj?
19.00 Události
19.56 Branky, body, vteřiny
20.10 Kukačky (3/13)
21.05 13. komnataMichaely

Kuklové
21.30 Všechnopárty
22.25 Profesionálové
23.20 Kriminalista
00.20 AZ-kvíz
00.45 Toulavá kamera
01.15 Objektiv
02.00 Banánové rybičky
02.30 Dobré ráno
05.00 Hobby naší doby

16.45 Modrá krev
17.40 Fotbal: FC Zbrojovka

Brno – FC Slovan Liberec
20.20 Zázračná planeta: Primáti

(3/3)
21.15 Bílá královna (3/10)
22.20 Fargo II (5/10)
23.10 Fargo II (6/10)
00.00 Psí láska
01.15 Poslední tajemství třetí

říše II
02.05 Krásy evropského pobřeží
02.15 Historie.cs
03.05 Ochránce
03.35 Worldmusic z Moravy
04.05 Za papežem do Panamy
04.30 Poutní místa
04.50 Evropa dnes
05.15 Zakázaný Bůh (3/13)

15.55 Mentalista V (12)
17.00 Odpolední Televizní no-

viny, Sportovní noviny
17.25 Co na to Češi
18.25 Ulice (3975)
19.30 Televizní noviny, Spor-

tovní noviny, Počasí
20.20 Rychle a zběsile: Tokijská

jízda
Akční film (USA/N/Jap., 2006)

22.10 Prci, prci, prcičky:
Školní sraz
Komedie (USA, 2012)

00.20 Mentalista V (11, 12)
01.55 Castle na zabití V (9)
02.35 Na hromádce s ex II (17)
03.10 Co na to Češi
03.45 Ordinace v růžové za-

hradě 2 (868)

16.25 Policie v akci
17.25 Krimi zprávy
17.50 Prostřeno!
18.55 HLAVNÍ ZPRÁVY
19.40 Sport
19.55 SHOWTIME
20.15 Milionář mezi námi
21.40 Pumpaři od Zlaté pod-

kovy
Krimifilm (ČR, 1978)

23.30 Policie v akci
00.30 Námořní vyšetřovací

služba X (14)
Kanárek. Krimiseriál (USA,
2012)

01.25 Policie Hamburk VIII (3)
02.25 Policie Hamburk VIII (4)
03.25 Prostřeno!
04.20 Jak se staví sen

06.00 Ranní fresh
09.00 Zpátečka
10.00 Óčko hity
13.00 Top 3 Óčko Chart
13.20 Óčko hity
15.00 Face off
16.05 Óčko hity
17.00 Novinky
18.00 Óčko hity
19.00 Moje desítka

Top 10 klipů podle diváka Óčka
19.50 Óčko hity

Klipy nonstop
21.00 CZ & SK

České a slovenské klipy
22.00 Party ride

Dance music pro všechny na
páteční mejdan

1.00 Óčko flirt

NAPADÁVÁSVTIPNÝ POPISEK?
Napište bublinu a reagujte na
sloupek na:www.facebook.com/
denikmetro FOTO: 2x AP

Napište svou bublinu

Luštěnka

Teplotní rekordy: -26,8 °C (1850) 13,2 °C (1993) Bio:

DNES ZÍTRA NEDĚLE PONDĚLÍ

3/7 °C 2/6 °C 0/4 °C -2/2 °C

Sudoku
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Tomáš Stacho
Z východu nepřišlo
nikdy nic dobrého.

Takže ne!
FOTOGRAFOVAT

Řešení sudoku

NOVÉ OTÁZKY
V Partii na Primě a CNN Prima News je otázek pro politiky
a mé hosty stále víc. A oni by na ně měli odpovídat co nejsro-
zumitelněji, upřímně a jasně. Protože dnešní politika a rozho-
dování vlády se přímo dotýkají našeho zdraví, životů a svobo-
dy. Naší práce, peněz, podnikání.
Na přelomu roku začalo očkování. Světlo na konci tunelu, spá-
sa, jediné řešení, slyšíme ze všech stran. Otázek kolem je za-
tím víc než odpovědí. Vakcín je málo, Evropa je nemá, kdy je
mít bude? Kdo a jak zájemce naočkuje? Zvládnou to kraje?
Zvládnou naše babičky a dědečci složitý registrační systém
on-line? Dělá vláda vše správně a s předstihem? A kde je ta
kampaň, která by měla vysvětlit, proč je očkování správné
a bezpečné? A jak se daří bojovat s nesmysly, které se ve vi-

deích šíří po internetu
a jejichž autoři tvrdí, že
ve vakcíně dostanete čip
a DNA z mimozemšťana
(ano, toto jsem také slyše-
la)? A další otázky přibýva-
jí. Stejně jako pochybnos-
ti. Protože každý den čte-
me o dalším náměstkovi,

řediteli, úředníkovi, který dostal vakcínu předčasně. Jak je to
možné?
Tento týden ve studiu přivítám zástupkyni opozičních Pirátů,
poslankyni Olgu Richterovou, a předsedu vládní sociální de-
mokracie, ministra vnitra Jana Hamáčka. A ve druhé hodině
pak dva z nejvýše postavených politiků. Předsedu Senátu
Miloše Vystrčila a předsedu Poslanecké sněmovny Radka Von-
dráčka. Boj s pandemií se z velké části odehrává v parlamen-
tu, tam v nouzovém stavu narychlo vznikají zákony, které
ovlivňují naše životy.
Budu se na vás velmi těšit u Partie. Tak jako každou neděli
v 11 hodin.

Michal Trávníček
Budu, až je schválí
v důvěryhodných

oblastech.

Ondřej Wallesch
Nedůvěřuji

Rusku
a Číně.

Důvěřujete vakcínám z Ruska či Číny?

Anketa

Drmolí a polykají
Naprosto souhlasím s do-
pisem pana Bláhy, že kva-
lita dabingu je patrně
ovlivněná nízkou kvalitou
dabérů za účelem snížit
náklady. Jejich drmolení,
polykání koncovek a arti-
kulace, to je katastrofa.
A už vůbec nechápu hu-
dební doprovod, zvláště
u cestopisů a přírodních
snímků, který komentář
naprosto přehlušuje. Ty
zvukaře, kteří to ozvučují,
vůbec nezajímá úroveň
hlasitosti mluveného slo-
va. To se přitom netýká re-
klam, které jsou srozumi-
telné velmi dobře a navíc
o několik stupňů hlasitěj-
ší, ale zde okamžitě zvuk
vypínám. Bohužel jsme
v poslední době izolováni
doma a na TV odkázáni.

MILAN JEDLIČKA, PRAHA

Hezký sestřih!
Můžou mi naši čelní před-
stavitelé prozradit, kde
se nechávají ostříhat, že
jsou stále tak upravení?
Děkuji.

EVA DUDÁKOVÁ

dopisy@metro.cz,
www.facebook.com/
denikmetro

V dopisu uveďte jméno
a adresu. Metro si vyhrazuje
právo editovat dopisy.

Dopisy a vzkazy

Komiks. www.spejbl-hurvinek.cz

„Náš čumáček Martin se krááásně vyspinkal a rozdává radost, kam
se podívá,“ hlásil včera zrána Facebook@Řeznictví Branická. Mezi
panenky, kýtičky a párečky se zkrátka vloudil humor. Zdaleka ne
poprvé! Nejlepší na tomhle branickém krámečku je, že humorem
burácí i naživo, během otevírací doby. :-)

@mojemetro

Tohle je místo na váš vzkaz! Do žlutého rámečku napište přání, výzvu,
básničku nebo něco namalujte. Výtvor vyfoťte a sdílejte s hashtagem
#METROTAG na svém Instagramu. Vzkaz lze poslat i jako zprávu přes
Facebook nebo e-mailem na mms@metro.cz. Váš výtvor dáme do novin!

Řešení luštěnky

Sloupek

TEREZIE
TOMÁNKOVÁ
MODERÁTORKA PARTIE NA PRIMĚ

Citát

Každý den čteme
o někom, kdo dostal
vakcínu předčasně.
Jak je to možné?
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Fotbalové mistrov-
ství Evropy by se
nakonec nemuselo
v létě hrát po
celém kontinentu.

Necelých pět měsíců zbývá
do začátku odloženého evrop-
ského šampionátu. Ten se
měl konat už loni a poprvé
v historii ho mělo hostit dva-
náct zemí. Tento projekt Ev-
ropská fotbalová unie (UEFA)
představila k výročí 60 let od
prvního ME. Po vypuknutí
pandemie ale bylo odloženo.
Podle výkonného ředitele

BayernuMnichov Karla-Hein-
ze Rummeniggeho nyní
UEFA uvažuje o tom, že by se
šampionát, který má začít
11. června, konal jen na jed-
nommístě i kvůli přetrvávají-
cím problémů s koronaviro-
vou pandemií.
„Vím, že předseda UEFA

Aleksander Čeferin, který je
velmi opatrný, co se korona-
viru týče, uvažuje o tom, jest-
li by s ohledem na okolnosti
nebylo lepší uspořádat turnaj
jen v jedné zemi. Samozřej-
mě se všemi nutnými hygie-
nickými opatřeními,“ prohlá-
sil Rummenigge.

Česká reprezentace stále
počítá s původní variantou
s dvanácti městy. „Například
basecamp, ve kterém během
mistrovství budeme bydlet
a chystat se na zápasy, v na-
šich plánech zůstal v Edin-
burghu. V tuto chvíli řešíme
detaily spojené s koronaviro-
vými opatřeními a další
body. Pokud by UEFA formát
turnaje změnila, zareagovali
bychom, ale nyní přípravy ne-
měníme,“ řekl mluvčí repre-
zentace Petr Šedivý. UEFA by
měla o osudu šampionátu jed-
nat v březnu. ČTK

MICHAL
HRŮZA
„Na dovolenou sice jezdíme
do Chorvatska, ale v srdci
jsem seveřan.“

PRÁVĚ
VYCHÁZÍ

každý pátek ZDARMA
TÝDENÍK

Pastrňák a Satoranský se brzy vrátí do hry
Momentálně asi největší české sportovní hvězdy v zámořských soutěžích se brzy vrátí do
akce. Basketbalista Tomáš Satoranský (vpravo) se po pozitivním testu na koronavirus
a izolaci zapojil do tréninku Chicaga. K prvnímu utkání v novém roce by měl nastoupit
dnes proti Charlotte. Hokejista David Pastrňák rehabilituje rychle po operaci kyčle a brzy
začne trénovat s Bostonem. Trenér Bruce Cassidy naznačil, že příští týden by měl Pastr-
ňák s týmem pracovat bez omezení, se zapojením do zápasů ale bude opatrný. 2x MAFRA

Jedna země
pro Euro?

Česká stopa na ME

Čtyřiadvacet účastníků je na
mistrovství Evropy rozděleno
do šesti skupin po čtyřech.

● Češi ve skupině D nastoupí
postupně v Glasgow proti
Skotsku a Chorvatsku a na
závěr v Londýně proti Anglii.

● Pokud by se měl turnaj ko-
nat opravdu jen na jediném
místě, nabízí se vyspělé
země, které mají potřebnou
infrastrukturu. Jedním z hlav-
ních kandidátů by jistě byla
právě Anglie. Ostatně tam
má šampionát vyvrcholit.

Prezident Mezinárodního
olympijského výboru Tho-
mas Bach v rozhovoru pro
agenturu Kjódó znovu ujistil,
že se olympijské hry v Tokiu
letos v létě uskuteční. Žádný
plán B pro největší sportovní
akci světa, která loni musela
být odložena kvůli pandemii
koronaviru, podle něj neexis-

tuje. Zhruba půl roku před
plánovanýmzahájením olym-
piády reagoval šéf světového
olympijského hnutí na sílící
obavy, že pokračující šíření
covidu-19 neumožní uspořá-
dat OH ani letos. Pořadatelé
plánujímasivní testování, po-
moci by mohla vakcína, kte-
rá ale nebude povinná. ČTK

Idol by dnes oslavil 70 let
„Byl ohromný dříč a moc milý mladík,“ píše se v životopi-
sech krasobruslaře Ondreje Nepely, slovenského sportov-
ce 20. století. V záplavě jeho zlatých úspěchů se skví ten
z olympiády v Sapporu v roce 1972, a pak triumf na brati-
slavském mistrovství světa v roce následujícím. Poté již
Nepelovi nic nebránilo přestoupit mezi profesionály,
zářit v revue Holiday on Ice, a také si plnit své homose-
xuální tužby. Nepela, usazený v německémMannheimu,
zemřel v pouhých 38 letech. V únoru 1989 podlehl nemo-
ci AIDS jako první se světoznámých sportovců. HAL

inzerce

Číslo dne

41
V tolika letech podlehl kom-
plikacím spojeným s onemoc-
něním covid-19 bývalý srbský
rekordman ve skoku do dál-
ku Danial Jahič. Účastník
olympijských her v Sydney
v roce 2000 zemřel v úterý
v klášteře v Čeliji. Jeho osob-
ní maximum bylo 818 cm.

Krátce

Rusové zlobili
Washington kvůli poru-
šení protikoronaviro-
vých opatření přijde
v NHL na nějaký čas o ka-
pitána Alexandra Ovečki-
na, dalšího útočníka Jev-
genije Kuzněcova, obrán-
ce Dmitrije Orlova i gól-
mana Ilju Samsonova.
Capitals navíc za to, že
se čtyři ruští hokejisté
potkali na hotelovém po-
koji, zaplatí pokutu asi
2,2 milionu korun.

Přišli by o MS
Světová fotbalová federa-
ce FIFA varovala kluby
před vytvořením takzva-
né evropské superligy.
Ve společném prohláše-
ní s kontinentálními or-
ganizacemi včetně UEFA
také pohrozila, že hrá-
čům z týmů účastníků
nové soutěže by byl
mimo jiné zakázán start
na mistrovství světa. ČTK

Bach. Olympiáda letos
bude, nemáme plán B

MAFRA



K DOSTÁNÍ POUZE V OBCHODECH VÁŠ LEVNÝ NÁKUP!

STÁlE OTEVŘENO!!!

Praha 1, OD Máj,
Národní třída 26
Po-Ne 8:00-20:00

Praha 7, Holešovická
tržnice, Hala 29
Po-Pá 8:30-17:00
So Zavřeno

Most, Třída Budovatelů 108
Po-Pá 8:30-17:00
So Zavřeno

Liberec, Moskevská 47
Po-Pá 8:30-18:00
So 8:30-13:00

Ústí n/L, OC Sever
Po-Pá 8:30-17:30
So Zavřeno

Kladno, T.G. Masaryka 29
Po-Pá 8:30-17:00
So Zavřeno

Teplice, Masarykova třída 38
Po-Pá 8:30-17:00
So Zavřeno

Otevírací doby

Vánoční štoly, různé druhy a gramáže v cenách od 20,- do 70,- Kč !!!
200g – 20,-Kč, 250g – 20,-Kč, 180g – 20,- Kč, 500g – 35,-Kč, 750g – 50,-Kč, 1000g – 70,-Kč

20,-Kč
35,-Kč

50,-Kč
70,-Kč

STÁLE OTEVŘENO!!!


